
Rapport från Kyrkostyrelsens sammanträde i oktober 2023 
Kyrkostyrelsen sammanträde helgen den 6 - 8 oktober på Marielund, Stockholms katolska 
stifts stiftsgård på Ekerö. Styrelsen sammanträdde, samlades i bön och nattvard samt 
inledde en gemensam styrelseutbildning som vi kommer att ha vid fyra tillfällen framåt. Vi 
hälsade också vår nya styrelseledamot, Johanna Fredrixon från Ingarp varmt välkommen. 
Under det första året i styrelsen har man som ny ledamot en mentor, Per Ansgar kommer att 
vara Johannas stöd. 
 
Styrelsen arbetar med ett årshjul som bas. Årshjulet ger en grund, struktur och prioritering 
för när olika frågor behandlas under ett arbetsår. På styrelsens bord finns en mängd löpande 
frågor som återkommer regelbundet tillsammans med uppföljning av kyrkokonferensens 
beslut och aktuella, strategiska framtidsfrågor som har hög prioritet. Vid varje sammanträde 
ger också kyrkoledarna en omfattande rapport om läget kring ett antal frågor som viktiga 
händelser i Equmeniakyrkan, ekumenik, närliggande organisationer och omvärld. 
 
Den här gången ägnades en stor del av sammanträdet till översyn av stadgarna, regional 
organisering, kyrkokonferenserna framåt och kyrkoledarvalet. 
 

Viktiga mötesplatser under våren 2024 
Just nu förbereds mötesplatser i alla regioner, under februari och mars, då kyrkoledningen 
och kyrkostyrelsen inbjuder till samtal kring stadgefrågan, regionöversynen och 
kyrkokonferenser framåt. Vi vill skapa mötesplatser för att pröva och reflektera för att sedan 
kunna arbeta vidare med förslag inför beslut i kyrkokonferensen 2024. Mötesplatserna är 
öppna för alla men församlingsordförande och församlingsföreståndare får en särskild 
inbjudan. Mer information kommer.  
 
Stadgerevision 
Sedan Equmeniakyrkan bildades har stadgarna ändrats vid sju konferenser. Styrelsen ser nu 
ett behov av ett helhetsgrepp. Gruppen som arbetat med en översyn av stadgarna 
presenterade sin första rapport och förslag, styrelsen gav feedback vad gäller ett antal 
paragrafer och gruppen arbetar nu vidare. Frågan behandlas vid kommande sammanträden, 
i november och februari. I debattartiklar i Sändaren har frågan lyfts om normalstadgar, vi vill 
klargöra att förslag till stadgar för församlingar och stadgar för Equmeniakyrkan behöver 
harmonisera med varandra. Förslag till formuleringar i församlingsstadgar prövas också för 
att ge möjlighet till skydd för situationer som t ex den i Rimbo. Sammantaget kommer 
helheten att prövas vid mötesplatserna i vår. Beslut tas av kyrkokonferensen 2024. Vad 
gäller normalstadgar är det respektive församling som fastställer sina stadgar. 
 

Kyrkokonferenser framåt 
För att stärka Equmeniakyrkans gemensamma arbete framåt och det ömsesidiga beroendet 
av varandra vill vi pröva förslaget att vartannat år ha en konferens där idé- och visionsarbete 
står i fokus, tillsammans med inspiration och fördjupning. Om vi vill bygga gemensamt, söka 
riktning och urskilja hur vi ska arbeta med våra väsentligaste framtidsfrågor, behöver vi som 
kyrka en gemensam mötesplats. Där kan frågor som senare leder till beslut växa fram, 
prövas och mogna. En beslutssession där nödvändiga frågor som t ex ordination av pastorer 
och diakoner får givetvis ett utrymme. Det andra året hålls en kyrkokonferens likt den idag 
med beslut om ansvarsfrihet, framtidsplanering, verksamhetsplan, motioner med mera, 



tillsammans med gudstjänster och seminarier. Fundera och reflektera över förslaget och var 
med i samtal på mötesplatserna efter årsskiftet.  
 

Regional organisering – bakgrund, uppdrag och syfte 
Under 2017 genomfördes en utvärdering av den regionala organiseringen av externa 
konsulter. Utredningens huvudsakliga slutsatser och rekommendationer var att:  

• Behålla en regional organisation.  
• Förtydliga regionernas uppdrag.  
• Se över regionernas storlek, antal och resurser.  
• Regionala kyrkoledare ska vara en del av den nationella kyrkans ledning.  
• Regionala kyrkoledares uppdrag behöver bli tydligare.  
• Utveckla regionala rådens funktion och uppgift.  

Kort därefter avstannade arbetet bland annat på grund av pandemin men återupptogs under 
2022.  

Uppdrag  

I november 2022 tillsattes en arbetsgrupp för att bereda förslag till kyrkokonferensen 2024. 
Uppdraget till arbetsgruppen är att bland annat att bearbeta följande frågeställningar:  

• Behövs regionerna?  
• Hur ska regionerna vara utformade?  
• Vad är kyrkoledarnas regionala och nationella uppdrag?  
• Vilken roll har Equmenias regionsamordnare och regionala styrelser?  
• Hur ska samverkan mellan Equmeniakyrkan och Equmenia fungera i regionen?  
• Vad bör regionaliseras och vad bör samordnas nationellt?  
• Hur skapas en starkare delaktighet i det regionala och nationella arbetet?  
• Hur kan samverkan mellan församling och mellan medarbetare stärkas?  
• Vilka uppgifter ska regionråd, församlingsråd och medarbetarråd ha?  
• Hur påverkas Equmenias struktur, rörande bidragsregler, demokratiska processer och 

egna juridiska personer i respektive region?  

Arbetsgruppen består av Eva-Lena Gustavsson, P-O Byrskog, Samuel Hummerdal, Madeleine 
Hansson, Marcus Lind, Joakim Hagerius, Per Svahn och Britta Bolmenäs.  

Syfte  

Syftet med arbetet är att skapa en organisering som är resurseffektiv, skapar närhet, bidrar 
med tydligt värde till församlingar, förtroendevalda och medarbetare, och som bidrar till att 
Equmeniakyrkan rör sig framåt.  

Processen hittills  

Här beskrivs några nedslag i arbetsprocessen för att ge en uppfattning om vad som skett och 
hur arbetet framskrider. Ett flertal personer har involverats i olika frågeställningar i syfte att 
ta fram relevanta underlag inför arbetsgruppens beredning och analys. Några exempel är: 



• I april genomfördes en församlingsenkät för att systematiskt fånga upp vad 
församlingarna ser som utmaningar och behov. Underlaget är en viktig del i 
diskussionen om framtida fokus och organisering.  

• I maj 2023 hölls en workshop med kyrkoledar- och chefskollegiet.  
• I augusti har Stefan Klingberg, regional församlingsutvecklare i Svealand, presenterat 

rapporten ”10 år med Färdväg”. Rapporten beskriver effekten av att arbeta med 
församlingsutveckling enligt metodiken Färdväg i region Svealand.  

• I augusti och september har Arne Fritzon, teologisk sekreterare i Equmeniakyrkan, 
skrivit en PM om kyrkoledarfunktionen i Equmeniakyrkan utifrån en teologisk grund 
och ett kyrkohistoriskt perspektiv. Hans Andréasson har gjort ett arbete om 
Equmeniakyrkans kyrkoledning. Analysen bygger på djupintervjuer i syfte att förstå 
hur arbetsuppgiften ser ut i dagsläget.  

• Marcus Lind, Equmenias generalsekreterare, har tillsammans med biträdande 
generalsekreterare Magnus Sternegård mött Equmenias regionala 
föreningsutvecklare för dialog om regional organisering.  

Den 23 november möts regionråden för att respondera på en första presentation av 
bedömningar och förslag. Den 25 november genomför sedan kyrkostyrelsen en workshop för 
att fastställa ett underlag som prövas vid vårens regionala mötesplatser. 

Kyrkoledarvalet 

Vad gäller kyrkoledarvalet har tre mejl gått till alla församlingar. I det tredje brevet 
uppmanas nu församlingarna att komma in med förslag till kandidater. Information om hur 
det går till finns i brevet, besök också sidan om kyrkoledarvalet som finns på webbsidan där 
finns mer information att ta del av. Se vidare här. 

Mer på föredragningslistan 
På styrelsens agenda fanns också uppföljning av kyrkokonferensens beslut det gäller bland 
annat besluten om en utredning om missionärernas uppgift och roll i Equmeniakyrkan, om 
att synliggöra Equmeniakyrkans roll i skolan och om det ekumeniska initiativet Skapelsetid.  
 

Till sist 
Protokollen från respektive sammanträde ger också en helhetsbild av vilka ärenden som 
behandlats. Finns det frågor är ni varmt välkomna att höra av er. 
 
Varma hälsningar! 
 
Kerstin Enlund 
 
Låt Kristi ord bo hos er i hela sin rikedom  
och med all sin vishet.   Kol 3:16 
 
 
 

https://equmeniakyrkan.se/kyrkokonferensen/kyrkoledarval/

